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Чань-буддизм имеет общую с Буддизмом цель – достижение человеком, который живет на 

земле, нирваны – особенного состояния – покоя всего организма. Культовые церемонии любой 

религиозной культуры – не только показатель духовной традиции, но и свидетельство 

этнических особенностей той культуры, к которой принадлежат участники религиозного 

обряда. Чань-буддизм является формой выражения религиозных чувств части китайцев, 

которые проживают в Китае, США и других странах. Православие – это конфессиональный вид 

христианства, который является формой выражения религиозных чувств большинства 

белорусов, проживающих на территории современной Беларуси, Польши, Канады и других стран. 

Чань-буддизм и Православие имеют различное духовное наполнение, но формы и элементы 

культовых церемоний этих конфессий являют много общего. 
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Chan-Buddhism has a common aim with Buddhism, which is gaining nirvana, a special state, the state 

of peace for the body.  Religious ceremonies of any religious culture are not only an indicator of the 

spiritual tradition, but also a testament to the ethnic characteristics of the culture to which the 

participants in the religious rite belong. Chan-Buddhism is a form of expression of the religious feelings 

of some Chinese people who live in China, the US and other countries. Orthodoxy is a confessional kind 

of Christianity, which is a form of expression of religious feelings of the majority of Belarusians living in 

the territory of modern Belarus, Poland, Canada and other countries. Chan-Buddhism and Orthodoxy 

have a different spiritual content, but the forms and elements of the religious ceremonies of these 

denominations have much in common. 
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